
Protokół Nr XLVI/09
z XLVI sesji Rady Miejskiej w Sokółce

w dniu 29 grudnia 2009 r.

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00, zakończono o godzinie 14.05
Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Zabłudowski
Protokołowała Joanna Korzeniewska - referent ds. obsługi Rady Miejskiej

Obecni:
1/ Radni: wg załączonej listy obecności str. 13
21 Burmistrz Sokółki Stanisław Małachwiej, Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot,
Zastępca Burmistrza Piotr Karol Bujwicki,
31 Skarbnik, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek organizacyjnych Gminy,
przewodniczący rad osiedli, sołtysi oraz zaproszeni goście - wg załączonej listy obecności -
str. 14-17
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji z dnia 23 listopada 2009 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sokółka na 2010 rok.
a) przedstawienia przez Burmistrza projektu uchwały budżetowej oraz

autopoprawek,
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o

projekcie uchwały budżetowej,
c) przedstawienie opinii Komisj i stałych Rady Miej skiej,
d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,
e) głosowanie na projektem uchwały budżetowej.
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2009 rok.
8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia podatku od
nieruchomości.
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza
Sokółki bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych wraz z pomieszczeniem
przynależnym i udziałem w nieruchomości wspólnej oraz od ceny zbycia prawa
użytkowania wieczystego.
10. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia rachunku
dochodów własnych w Ośrodku Sportu i Rekreacji w Sokółce.
11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość
stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia
zasadniczego nauczycielom zatrudnionym w szkołach przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Sokółka.
12. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii
w 2010 roku.
13. Projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi na rok 2010.



14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej powołania Komisji
Inwentaryzacyjnej.
15. Wykaz nieruchomości stanowiących własność Gminy Sokółka przeznaczonych
do sprzedaży w roku 2010.
16. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
17. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad. 1
Przewodniczący otworzył obrady XLVI sesji Rady Miejskiej w Sokółce stwierdzając, że
podejmowane w dniu dzisiejszym uchwały będą prawomocne.

Ad. 2
Przedstawienie porządku obrad.
Burmistrz S.Małachwiej wniósł o wykreślenie z porządku obrad sesji punktu 14 projekt
uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. Oraz
wprowadzenie punktu dotyczącego projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy
Sokółka, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2009.
Radny Ł.Moździerski zwrócił uwagę Przewodniczącemu Rady że powinien wprowadzić
punkt dotyczący wygaszenia mandatu radnego Woronowicza.
Przewodniczący Rady J.Zabłudowski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad pkt.
dotyczący projektu uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Romualda
Woronowicza.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza o zdjęcie z porządku obrad pkt.
14.
Radni 17 głosami "za" przyjęli wniosek.
Wniosek Burmistrza o wprowadzenie punktu dotyczącego projektu uchwały w sprawie
wydatków budżetu gminy Sokółka, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2009.
Radni 17 głosami "za" przyjęli wniosek.
Przewodniczący poddał pod głosowanie swój wniosek o wprowadzenie w to miejsce pkt.
dotyczącego wygaszenia mandatu radnego Woronowicza.
Radni 17 głosami "za" przyjęli wniosek.
Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek obrad wraz ze zmianami.
Radni 16 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" przyjęli porządek obrad.

Radni obradowali wg. następującego porządku:
1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji z dnia 23 listopada 2009 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sokółka na 2010 rok.
t) przedstawienia przez Burmistrza projektu uchwały budżetowej oraz

autopoprawek,
g) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o

projekcie uchwały budżetowej,
h) przedstawienie opinii Komisji stałych Rady Miejskiej,
i) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,
j) głosowanie na projektem uchwały budżetowej.
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2009 rok.



8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia podatku od
nieruchomości.
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza
Sokółki bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych wraz z pomieszczeniem
przynależnym i udziałem w nieruchomości wspólnej oraz od ceny zbycia prawa
użytkowania wieczystego.
10. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia rachunku
dochodów własnych w Ośrodku Sportu i Rekreacji w Sokółce.
11. Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość
stawek i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia
zasadniczego nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Sokółka.
12. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii
w 2010 roku.
13. Projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi na rok 2010.
14. Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy Sokółka, które nie
wygasają z upływem roku budżetowego 2009.
14. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady
Miej skiej w Sokółce Romualda Woronowicza.
15. Wykaz nieruchomości stanowiących własność Gminy Sokółka przeznaczonych
do sprzedaży w roku 2010.
16. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
17. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad.3
Przyjęcie protokołu z poprzednich posiedzeń.
Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XLIV Sesji Rady Miejskiej z dnia 23
listopada 2009 r.
Radni 15 głosami "za" przy 3 "wstrzymującym się" przyjęli protokół z XLIV Sesji.

AdA
Interpelacje i zapytania radnych.
Interpelacje zgłosili:
Radny S.Kozłowski - zapytał o zasadę wynajmowania pomieszczeń w budynku przy ul.
Piłsudskiego 1. Zapytał również na jakim etapie jest realizacja uchwały o scaleniu działek
przy ul. Konopnickiej oraz jak przebiega proces wykupu gruntów pod ulice Kłopotowskiego i
Mikołajczyka i wypłata odszkodowań za grunty.
Radny L.Gutowski -zapytał o wymianę okien i pieca w budynku Biblioteki w Malawiczach
Dolnych oraz ułożenia kostki na ul. Spokojnej.

Ad.S
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami przedstawił Burmistrz
Stanisław Małachwiej (sprawozdanie w załączeniu str. 18-25 oryginału protokołu)
Dyskusja do sprawozdania:
Radny S.Kozłowski - zapytał odnośnie przetargu na obsługę finansową jednostek, dlaczego
odbył się ponownie.



Skarbnik J.Kucharewicz odpowiedziała, że wtedy był przetarg ofertowy na 1 rok, a teraz
odbył się przetarg na 3 lata.

Ad.6
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sokółka na 2010 rok.

a) przedstawienia przez Burmistrza projektu uchwały budżetowej oraz
autopoprawek,

Burmistrz S.Małachwiej przedstawił projekt uchwały budżetowej na 2010 r. wraz z
autopoprawką (w zał. str. 26- 56 zawierającą wnioski z posiedzeń komisji.

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o
projekcie uchwały budżetowej,
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Białymstoku w zał. str. 57-58

Opinie Komisji:
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. 59
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - OpinIa
pozytywna, w zał. str. 60
Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał.
str. 61

Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna! wniosek o podwyżkę diet dla sołtysów w zał.
str. 62

Radny L.Gutowski -"Chciałbym poprzeć wniosek Komisji Rolnictwa. Z pół roku temu
rozmawialiśmy, Pan Burmistrz oszukał Wysoką Radę powiedziawszy że sołtysi nie chcą
podwyżki. Oczywiście to nieprawda wszyscy chcąc podwyżki. Pan Burmistrz oszukał
Wysoka Radę, gdyż powiedział, że sołtysi nie chcą a to jest nieprawda. Pan Burmistrz obiecał
że będzie w 2010 roku w budżecie podwyżka dla sołtysów. Znowu Pan Burmistrz nie
dotrzymuje słowa. Proszę Wysoką Radę o poparcie wniosku Komisji Rolnictwa i sołtysom
dać podwyżkę."
Radny S.Kozłowski - "Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, zaproszeni goście. Pan
Burmistrz apelował o merytoryczną dyskusję nad budżetem stąd też ja bardzo krótko i myślę
że merytorycznie do tego odniosę się. Proszę Państwa przy planowaniu wydatków prawie że
wydatków stałych nie wszystkie uchwały które w tej kadencji Rada Miejska podjęła zostały
przez burmistrza uwzględnione. Mam tu na uwadze uchwałę Nr 47 z 2007 z 27 marca określa
zasady przyznawania świadczeń zdrowotnych dla nauczycieli. Mam przed sobą tą uchwałę i
wiadomym jest że wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Sokółki, a środki
finansowe też zapisane w tej uchwale przeznaczone na pomoc zdrowotną dla nauczycieli
określane są co roku w uchwale budżetowej. Skoro Pan burmistrz nie zaproponował tychże
środków nie chce realizować uchwały a prawnie jest zobowiązany to my jako radni szanujmy
się przynajmniej sami i takie środki zaplanujmy., Proponuje przynajmniej na początek 20 tys,
zł na ten cel w budżecie uchwalić. Następne zagadnienie to wiąże się z budowa zali
gimnastycznej przy Zespole Szkół Integracyjnych. W poprzednim roku kilkakrotnie
wprowadzaliśmy do budżetu anulowaliśmy i teraz znowu w projekcie budżetu mamy inne
kwoty po autopoprawakach Pan burmistrz proponuje zejście do 400 tys. zł. naszych własnych



na rok 2010. Czyli czytaj ja tak odczytuje, mają być to środki gminne rozpoczniemy budowę i
zostawimy że tak powiem ten taki pasztecik dla następnej rady. Bo za ten okres nie
załatwionych środków zewnętrznych z uwagi na to. Chociaż w opisie w opisie do budżetu jest
podane z jakiego to Ministerstwa mają być te środki ale przyjrzeć się temu co tam jest
wskazane. Proszę Państwa to nie ma takiego Ministerstwa a skoro nie ma takiego
ministerstwa to nie ma środków sprawa prosta. Podane jest Ministerstwo Sportu i Turystyki
jest Kultury Fizycznej i Sportu to przecież łatwo sprawdzić. W związku z tym że tej że sali
nie ma ujętej w programie rozbudowy bazy sportowej na terenie województwa podlaskiego a
to jest pierwsza czynność, bo wiem to z doświadczenia jak budowaliśmy pływalnie. Gdzie
trzeba było załatwić ażeby ująć to w programie inwestycyjnym województwa chociaż środki
były załatwione z skąd indziej to automatycznie nasuwa się ażby tenże punkt na dzisiaj z tego
budżetu wykreślić. Do chwili załatwienia środków pomocowych obojętnie skąd by nie było
na tą sale. Wniosku właśnie o wykreślenie tego i wykreślenie tych 400 tys. zł. Natomiast
przeznaczenie z tych 400 tys. i 380 tys. na budowę wodociągu Gieniusze i sąsiednie wsi.
Również kilkakrotnie ten temat był z budżetu wykreślany. Dziwnym zbiegiem okoliczności
nie mogę się doszukać środków pomocowych na wodociąg Sokolany- Żuki - Sierbowce,
chociaż też powinny być uwzględnione, mamy to ze środków własnych z uwagi na to ze
najprawdopodobniej wniosek ten został przez gminę wycofany z Urzędu Marszałkowskiego.
Środki na wodociągowanie wsi są aż w nadmiarze jest kłopot najprawdopodobniej z ich
rozdysponowanie, gdyż większości wsi ma zakończone wodociagowanie i tu aż prosi się żeby
tego typu wniosek był natomiast on został wycofany. Ten wniosek drugi 380 tys,. zł.
przeznaczyć na wodociągowanie wsi. Nie mamy informacji odnośnie budowy Zakładu
zagospodarowania Odpadów, natomiast w miesiącu grudniu zostały podpisany umowy i
środki przeznaczony na budowę podobnego zakładu na terenie powiatu grajewo w
miejscowości Koszarówka. Gdzie do tego zakładu zagospodarowania odpadów mają być
dostarczane odpady z 5 gmin, należących do powiatu sokólskiego. Jest to trochę
nieporozumienie. Skoro my u siebie mamy budować zza i oddajemy lekką ręką ja wiem że
każda gmina ma swój samorząd, ale prace powinny być prowadzone bo było do tej pory tak
ażeby cały powiat sokólski korzystał z naszego zakładu zagospodarowania odpadów plus
jeszcze były prowadzone rozmowy i były deklaracje gmin z powiatu monieckiego i
augustowskiego. Natomiast 5 gmin zaczynając od Nowego Dworu, Dąbrowa, Suchawola
Korycin, Janów jest do innego zakładu. Stąd też mój niepokój i pytanie czy nam ludnościowo
wystarczy do projektu ażeby uzyskać środki na budowę zza."
Radna B.Łazarewicz -"Mam pytanie do budżetu, chodzi mi o rozdział 71013 o prace
geodezyjne i kartograficzne tam jest przeznaczone 12 tys. zł. Wczoraj na Komisji Finansów
nie uzyskałam odpowiedzi dokładnej chciałabym wiedzieć co oznacza ten zapis i jakie prace
będą wykonywane. Drugie pytanie w sprawie podwyżek dla SOK i Biblioteki niedawno jak w
lipcu przegłosował uchwałę intencyjną gdzie sami chcieliśmy dać tym ludziom podwyżki w
tej chwili im nie dajemy. Moja propozycja jest taka, na Komisja Oświaty podałam wniosek
który został przegłosowany minimum 100 zł tym ludziom. Taka jest moja propozycja. W
związku z tym, że widzę że hala sportowa powinna być wykreślona to znajda się pieniądze na
podwyżki dla tych ludzi. Proszę o przegłosowanie podwyżek ludziom pracującym w SOK,
Bibliotece i Przedszkolach minimum 100 zł brutto."
Skarbnik J.Kucharewicz odpowiedziała, na pytanie Kozłowskiego że każda szkołą w ramach
swoich środków może tworzyć ten fundusz jeżeli ma i takie są potrzeby. Do nas nie wpływały
żadne sygnały ze taki fundusz jest potrzebny. Na ile się orientuje niektóre szkoły wypłacają
zasiłki zdrowotne.
Burmistrz S.Małachwiej odnośnie diet dla sołtysów odpowiedział, że nikogo nie wprowadzał
w błąd, mówiłem ze takiego wniosku nie było od sołtysów o podwyżce diet. Były
prowadzone rozmowy na początku roku 2009 i mówiłem że się przyjrzymy w budżecie na



2010 czy będzie taka możliwość. Prace trwają w sejmie, środki będą zagwarantowane w
budżecie. Zaproponował aby zastanowić się nad zróżnicowaniem tych diet ze względu na
wielość sołectwa. Odnośnie wykreślenia budowy sali gimnastycznej, powinna ta inwestycja
pozostać gdyż mamy takie zapewnienie że takie środki będą. Odnośnie ZZO Wojewódzki
Plan nic o tym nie mówi czy samorząd będzie mógł dowolnie zmieniać taki zakład. Na dzień
dzisiejszy mamy deklaracje tych samorządów które chcą być w naszym zakładzie. Odnośnie
zapytania radnej Lazarewicz tak jak powiedziałem w tej kwocie 120 tys., jest również
przewidziana dokumentacja na ul. Kleeberga.
Radny S.Kozłowski - "Otóż Pani skarbnik ja precyzyjne zacytowałem numer uchwały i
precyzyjne podałem co jest zapisane że odpowiednie środki przeznaczone na pomoc
zdrowotną dla nauczycieli określane są co roku w uchwale budżetowej. One mają być
określone środkami tymi dysponuje organ prowadzący szkołę. Nie stawiał bym tego
problemu gdyż by te środki tak jak pani wspomina były w dyspozycji szkół i gdyby były
wypłacane z uwagi na to ze dyrektorzy zgłaszali ten problem zgłaszam jako nie realizację
uchwały. To jest pierwsza sprawa, druga sprawa, nie chce wracać do sali gimnastycznej w
poprzednim roku kilkakrotnie wspominałem że błędem jest wykreślanie byłem przeciwny
wniosek zawsze był od burmistrza wykreślając teraz jest sytuacja odwrotna, ale skoro nie ma
tych środków nie widzę innych pozycji poza tą w budżecie gdzie nie ma zabezpieczonych
środków z zewnątrz i my to stawiamy. Jeżeli trzeba będzie stawić co miesiąc jest sesji i
można wstawić. Ostatni sprawa ZZO Panie Burmistrz u w 2006 roku odchodząc zostawiłem
dokumentację projektowo techniczna na zakład zagospodarowania odpadów i proszę nie
mówić że nic w tej kwestii nie zostało zrobione."
Zastępca Burmistrza K.Szczebiot powiedział, że nie zgadza się z tym co powiedział radny
Kozłowski odnośnie pasztetu który zostanie dla następnej kadencji, bo taki pasztet został na
początku tej kadencji przy dokończeniu budowy sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej
Nr 1. W tej chwili mamy deklaracje ujęcia nas do tego programu w miesiącu lutym.
Burmistrz S.Małachwiej potwierdził, słowa Zastępcy Burmistrza. Dodał również że
dokumentacja na ZZO byłą ale nie byłą spójna z Wojewódzkim Planem Gospodarki
Odpadami, stąd też te rozwiązanie co Wysoka Rada przyjęła rozwiązuje całościowo nie tylko
nasz ale i w województwie problem z odpadami.
Radny Ł.Moździerski -"Panie Szczebiocie tego budżetu, coś nie jest kwestią wiary tylko
faktów. Debatujemy na temat budżetu a nie w co Pan wierzy. Panie Stanisławie co do
realizacji zadań z zakresu ochrony środowiska i gospodarki odpadami w kwestii
wojewódzkich. To się cały czas zmienia to jest w trakcie realizowania, przystępowania do
uchwały o powołaniu tych spółek nie był Pan pewnie jak to się potoczy. Wiec nie może Pan
zwracać uwagę dla Pana Kozłowskiego.
Radny L.Gutowski -"Chciałbym wrócić do podwyżki diet dla sohysów, sam Pan przyznał że
wie pan o tym problemie od 2009 r. nic nie zostało zrobione żeby wyliczyć te kwoty.
Chciałbym wnioskować aby był fundusz na te podwyżki jeżeli ministerstwo przyjmie taką
uchwałę to nie koliduje ze sobą."
Przewodniczący poinformował o złożonych wnioskach w niektórych zostały wskazane środki
finansowe.
Radca Prawny D.Kowalczyk -przypomniała Wysokiej Radzie zapis z ustawy o samorządzie
gminnym i ustawy o finansach publicznych. "Bez zgody wójta gminy, rada gminy nie może
wprowadzić w projekcie budżetu gminy zmian powodujących zwiększenie wydatków nie
znajdujących pokrycia w planowanych dochodach lub zwiększenie planowanych dochodów
bez jednoczesnego ustanowienia źródeł tych dochodów." Jeżeli radny składa wniosek o
dokonanie zmiany w budżecie eto musi wskazać jeżeli proponuje że zwiększa się jakiś
wydatek to musi wskazać skąd te pieniądze zostaną zdjęte czyli które wydatki zostaną
umniejszone albo w jaki sposób zwiększyć dochód gminy, który te wydatki pokryje.



Zauważyła że radny Kozłowski wskazał co zwiększamy a co zmniejszamy więc należy ten
wniosek przegłosować.
Wniosek Radnego Kozłowskiego o wykreślenie pozycji budowa hali sportowej przy ZSl i
zdjęcie kwoty 400 tys. zł.
Radni 5 głosami "za" przy 10 "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że reszta wniosków stają się
bezprzedmiotowej, a odnośnie tego funduszu zdrowotnego podzielił tą uwagę i zwrócił uwagę
że należy wprowadzić te środki do budżetu przy najbliższej sesji.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 14 głosami "za" przy l "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XL VI/347 /09

w zal. str. 64-104

Ad.7
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2009 rok przedstawiła Pani
Skarbnik Janina Kucharewicz, projekt w zał. str. 105-107
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. 108
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 15 głosami "za" przy l "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr XL VII348/09

w zal. str. 109-111

Ad.8
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia podatku od nieruchomości
przedstawił Burmistrz S.Małachwiej (projekt w zał. str. 112-115)
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. 116
Przewodniczący otworzył dyskusję.
Radny Ł.Moździerski-"To dotknie również tych wszystkich instytucji, bo to podnosi koszty
ogrzewania. Pan twierdzi że nie rozumie tej kwestii, widzę że Pan jest nieugięty z tym
podatkiem gnie Pan w swoje. To nie jest Pana wina taki Pan się urodził z taką złośliwością"
Radny A.Cydzik- "Proszę Państwa życie pokazało nam Panie Burmistrzu Małachwiej że
jeżeli jedną spółkę Pana Sakowicza wprowadzamy taki podatek, taką ulgę, to chyba jest
rzeczą normalną ze obligatoryjnie tez powinno na tamtej obradach sesji, być to samo zrobione
dla drugiej spółki. To że giną materiały to że Pan przechowuje w swoich biurkach różne
dokumenty i potem na obradach sesji ich nie mamy lub Pan Przewodniczący też o tym nie
wiem że takie podanie, pismo wpłynęło. To jest rzeczą normalną, my do końca tej kadencji
jesteśmy do tego przygotowani i nie jedno takie pismo na pewno informujące, cos o różnych
sytuacjach na pewno zginie i na pewno ta kadencja rady wiele pism o tym nie wie. Ja wiem



od pewnego mieszkańca Sokółki który skierował kilka pism do pana i nie ujrzało to światła
dziennego ani jedna komisja nie obradowała nad rozwiązaniami ani mi się nie udało tego
pisma przeczytać i tez dla tej rady też się nie uda. A jest skierowane do Pana przynajmniej
kilka pism od tej osoby. Bo jak Panu coś jest nie na rękę to Pan chowa to do biurka i mówi że
Pan zapomniał. I pan coraz więcej będzie zapominał tak jak tu powiedział radny Moździerski.
Panie Burmistrzu my zdecydowani jako rada miejsca jestem tego pewny zagłosujemy, żeby
była taka sama ulga jak ma Pan Sakowicz i też żeby miał Pan Klepacki. I myślę że to jest
zbędna długa dyskusja bo żeby nie miał Pan Sakowicz takiej ulgi to może byśmy inaczej
rozmawiali. Dlaczego jedna spółka ma być faworytem mamy dla niej coś robić a inną tępi się
a może dlatego się tępi że w planach było jakby likwidację Pana Klepackiego. Może dlatego
że to nie wszystkim odpowiada Pana Klepacki dla Pana Bujwickiego dla Pana Małachwieja. I
dlatego to była cicha kara schowanie tego pisma pod biurko żeby następnym razem przyszedł
i skamlał i prosił o tą ulgę co ma Sakowicz. Dlatego proszę o poddanie pod głosowanie i nie
ma po co przeciągać dyskusji w tym temacie tak oczywistym. Wniosek formalny."
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział, że pismo było znane ale posiłkowaliśmy się
informacjami Regionalnej Izby Obrachunkowej. Można powiedzieć że spółka, spółce jest
równa i podobnym przepisom podlegają ale tak do końca nie jest. Będzie znowu kolejna
statystyka, że rada cos niezgodnie uchwaliła.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie dyskusji.
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek.
Przewodniczący zamknął dyskusję w tym temacie.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 18 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/349/09

w zał. str. 117

Ad.9
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Burmistrza Sokółki
bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych wraz z pomieszczeniem przynależnym i
udziałem w nieruchomości wspólnej oraz od ceny zbycia prawa użytkowania wieczystego
przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki proponując bonifikatę kolejno 90%, 60%,
80%, 50% 80%.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. 118
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/350/09

w zał. str. 119-120

Ad.l0
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia rachunku dochodów
własnych w Ośrodku Sportu i Rekreacji w Sokółce przedstawiła Pani Skarbnik Janina
Kucharewicz
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. 121
Przewodniczący otworzył dyskusję.



Radny A.Cydzik- "Ja mam pytanie. Dlaczego zarządzającym nie jest Pan Dyrektor gdzie na
jego posesji szkoły, znajduje się te boiska i prąd wiadomo też będzie brał jakby ze szkoły na
utrzymanie tego boiska, kto za ten prąd zapłaci, czy OSiR zapłaci czy Pan Dyrektor szkoły. I
jak to się stało, pierwszy przypadek, że zarządzając w takiej sytuacji nie jest Pan Dyrektor
szkoły. Czyżby to jakaś wewnętrzna uraza Pana Burmistrza do tego Dyrektora"
Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła, Pan Dyrektor zwrócił się z prośbą o boiska które ma przy
stadionie, a o innych boiskach szkolnych nic nie wie. Rada przeznaczy te boiska pod zarząd
Dyrektora OSiRu, bo na razie jest na etapie zakończenia.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/351109

w zał. str. 122

Ad.H
Projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość stawek i
szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego nauczycielom
zatrudnionym w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sokółka przedstawił
Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot, informując radnych o poprawce.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. 123
Opinia Komisji Oświaty, Kultury Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał. str.
124
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/352/09

w zał. str. 125-132

Ad.12
Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2010 roku
przedstawił Sekretarz Zbigniew Tochwin.
Opinia Komisji Oświaty, Kultury Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał. str.
133
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 16 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/353/09

w zał. str. 134-141

Ad.13
Projekt uchwały w sprawie Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na rok
2010 przedstawił Sekretarz Zbigniew Tochwin.



Opinia Komisji Oświaty, Kultury Opieki Zdrowotnej i Sportu - opinia pozytywna w zał. str.
142
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 16 głosami "za" przy 2 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr XLVI/354/09

w zal. str. 143-146

Ad.14
Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy Sokółka, które nie wygasają z upływem
roku budżetowego 2009 przedstawiła Pani Skarbnik Janina Kucharewicz (projekt uchwały w
zał. str. 147-149
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. 150
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr XL VI/355/09

w zal. str. 151-153

Ad.15
Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w
Sokółce Romualda Woronowicza.
Przewodniczący Rady Miejskiej J.Zabłudowski odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.
Radny Ł.Moździerski - "To jest tylko formalność, wygaszenie mandatu i będzie trzeba
powołać kolejną radną. Ta radna będzie radna ze Wspólnej Przyszłości i to Pan
Przewodniczący był szefem tego Klubu. I to w Pana Przewodniczącego interesie będzie
powołanie radnej."
Radny A.Cydzik -"Proszę Państwa, mnie interesuje inne pytanie. Od kiedy Pan radny
Woronowicz wymeldował się z Sokółki, jaka była data. To jest istotna sprawa, bo w tym
momencie kiedy zostaje wymeldowany z miejsca gdzie pełni funkcje praktycznie przestaje
być radnym. Pan Woronowicz nie odpowiada na te pismo i co będzie czekać rok. Proszę
państwa w momencie wymeldowania się. Pan Woronowicz może być tymczasowo
zameldowany. Ordynacja mówi o czymś takim, rozmawiałem w Suwałkach z Komisarzem
Wyborczym, i można było zrobić na tej sesji odwołanie Pana Woronowicza i nawet
powołanie Panią radną. Wiadomo że problem polega że ta radna, można już nazywać radna,
ma problem finansowy Pan Burmistrz nie chce jej wypłacić 150 tys. zł., i ta osoba walczyła
przez tak długi okres, gdzie już dawno uprawomocniły się decyzje w tej sprawie i gmina musi
płacić odsetki za każdy dzień zwłoki. Dziwi mnie że Pan z własnego klubu tak tępi i nie
odpuszcza Pan umiejętnie żeby ta osoba już powinna siedzieć wśród nas."
Przewodniczący Rady J.Zabłudowski dodał że radny Cydzik tworzy własne prawo i teorie
wokół siebie. Powiedział, również że żaden radny nie ma uprawnień jednych radnych
odwoływać a drugich powoływać, bo to wyborcy zadecydowali czy Pan Woronowicz został
radnym czy kolejna osoba z listy. Dodał, ze uchwała o wygaśnięciu mandatu zostanie
przesłana do Komisarza Wyborczego w Suwałkach i on wskaże osobę kolejną z listy.



Radny ACydzik -"Dlaczego Pan Przewodniczący nie powiedział kiedy wymeldowany Pan
Woronowicza, bo data wymeldowania jest 27 sierpnia, mieliśmy sierpień, wrzesień
października aż do 2 listopada."
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 9 głosami "za" przy 4 "przeciw" 5 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr XL VI/356/09

w zal. str. 154

Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Marii Talarczyk Prezes Fundacji "Sokólski Fundusz
Lokalny"
Pani Maria Talarczyk w związku z rokiem jubileuszowym, 26 listopada 1999 r. została
powołana Fundacja "Sokólski Fundusz Lokalny", podziękowała radnym którzy wspomagali
działalność Fundacji. Podziękowania otrzymali: Radny Tadeusz Siergiej, Radny Waldemar
Gieniusz, Radny Wojciech Anusewicz, Radny Stanisław Kozłowski, Radny Stanisław Mucuś.
Zaprosiła również na bal charytatywny w dniu 6 lutego do sali Sigma.

Ad.16
Wykaz nieruchomości stanowiących własność Gminy Sokółka przeznaczonych do sprzedaży
w roku 2010 przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str. 155
Przewodniczący udzielił głosu dla Sołtys wsi Lipina Pana Kazimierza Winsko, który zwrócił
się z prośba o wycofanie ze sprzedaży działki położonej we wsi Lipina i przeznaczenie jej pod
pętle dla autobusów.
Radny ACydzik- "Jeżeli to tak jak nam przedstawił sołtys, to powinniśmy wykreślić ze
sprzedaży tą działkę. I zrobić w tym miejscu pętle autobusową.
Burmistrz S.Małachwiej zawnioskował aby dłużej nie dyskutować i wycofać tę działkę ze
sprzedaży w 2010 roku.
Przewodniczący poddał pod głosowanie aby nieruchomość w Lipinie wykreślić z wykazu do
sprzedaży.
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek.

Ad. 17
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział odnośnie scalenia przy ul. Konopnickiej odpowiedział,
że w tej chwili odbywa się podział tych działek.
Zastępca burmistrza Piotr Bujwicki odnośnie budynku przy ul. Piłsudskiego 1, otrzymaliśmy
inwentaryzacje budynku i należy go wyremontować ale czekamy na środki unijne na ten cel.
Również dlatego są rozbierane budynki przyległe do tego budynku. Niestety Pan radny
Cydzik odwołał się od decyzji o rozbiórce tych budynków, wiec czekamy na decyzje
pierwszej instancji. Stan techniczny pomieszczeń jest w złym stanie.
Odnośnie zapytania Pana Gutowskiego o bibliotekę w Malawiczach Dolnych odpowiedział,
że okna są wymienione z parapetami zewnętrznymi, sołectwo wsi Malawicze Dolne
przeznaczyło swój fundusz sołecki na remont tych pomieszczeń i wymianę pieca.
Odnośnie ul. Spokojnej, większość ulic sąsiednich jest również w kostce, mieszkańcy tez
również to zaproponowali.
Odnoś nie wykup gruntów na drogi przy ul. Kłopotowskiego, na ile nam wystarcza na tyle
wykupujemy grunty.



Radny L.Gutowski- zwrócił się z prośbą żeby współfinansować remont tych pomieszczeń w
Malawiczach Dolnych.

Ad.18
Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.
Przewodniczący odczytał pisma, które wpłynęły do Rady od ostatniej sesji w tym:
Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku odnośnie badania uchwały
XLIII/340109 z dnia 27 października 2009 r. w sprawie rozpatrzenia wniosku sołectwa
Bogusze o przeznaczeniu funduszu sołeckiego.
Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku odnośnie uchwały w sprawie
zmiany budżetu gminy Sokółka na 2009 rok.
Pismo od Burmistrza Piotra Bujwickiego informujące, że uchwała w sprawie zmiany planu
zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Sokółka została ogłoszono w dniu 5
listopada 2009 r. w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego.
Pismo od Pani Marii Kaczyńskiego odnośnie powziętej uchwały XL/342/09 odnośnie
zastosowania bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego, rozpatrzenie prośby o zmianę
bonifikaty z 80% na 90 %.
Zostało również przesłane pismo do Pani Kaczyńskiej informujące ,że na dzisiejszej sesji
zostanie przedstawione te pismo i rada ma zadecydować czy zmienić uchwałę.
Pismo Wojewody Podlaskiego odwołanie radnego Antoniego Cydzika odnośnie rozbiórki
budynków przy Placu Kościuszki.
Pismo Państwa Czarnnecckich odnośnie nie powziętej uchwały o zmiany studium
zagospodarowania przestrzennego.
Pismo spółki Radimex dotyczącej powzięcia uchwały w sprawie zmiany studium
zagospodarowania przestrzennego w okolicach wsi Bilwinki. Wystosowano pismo że nie
spełnia procedur i należy dostarczyć projekt uchwały wraz z listą 50 podpisów mieszkańców.
Sołtys wsi Lipina Kazimierz Winsko zwrócił się z prośbą o przekwalifikowanie działki 216 i
przeznaczenie jej dla parafii.
Przewodniczący poinformował że tego dzisiaj nie można zrobić.
Radny A.Cydzik - "Mam pytanie bo ja złożyłem odwołanie jako Antoni Cydzik a nie Radny
Antoni Cydzik, to pierwszy przypadek gdzie Wojewoda przesłał do rozpatrzenia dla Komisji
przy Radzie Miejskiej. Te odwołanie złożyłem dlatego ze nie mogę się dowiedzieć co tam
będzie. Druga uwaga. Jutro będzie przetarg na lokal po byłej księgami. Chciałbym
zaproponować coś takiego, aby wycofać przetarg na ten lokal, bo firma która tam przyjdzie
tylko na rok podpisze umowę bo po wyborach księgarnia i tak i tak wróci w to miejsce".

Przewodniczący Rady Miejskiej wraz z Burmistrzem podziękowali za prace w mijającym
roku i zaprosili na opłatek po obradach sesji.

Na tymf!:0S. dzenie Sesji zakończono.

Protok' ała
Joanna orzeniewska

Przewodniczył
Jan Zabłudowski
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